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PROTOKÓŁ nr VII/11  
z VII  sesji Rady Miejskiej Żerkowa odbytej w dniu 14 czerwca 2011 roku w godz. od 1300 – 
1640 w sali sesyjnej Urzędu Miasta i Gminy w Żerkowie przy ul. Adama Mickiewicza 5.    
 

VII  sesja Rady Miejskiej Żerkowa została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 z dnia  
8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (tekst jednolity z 2001 r. Dz. U. nr 142, poz. 1591 ze 
zmianami). 
W sesji uczestniczyło 15 radnych na ogólny stan 15 radnych. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokółu 

 
Ponadto w sesji udział wzięli: 

1. sołtysi gminy Żerków   
Lista obecności stanowi załącznik nr  2  do niniejszego protokółu. 
oraz: 

2.   Jacek Jędraszczyk    - Burmistrz Miasta i Gminy Żerków 
3. Michał Surma   - Sekretarz Gminy 
4. Bronisława Rogacka  - Skarbnik Gminy Żerków 
5. Zygmunt Meisnerowski  -  radny Rady Powiatu Jarocińskiego 
6. Przedstawiciele mediów:  - „Gazeta Jarocińska”.  

Porządek obrad VII sesji Rady Miejskiej Żerkowa wraz z  zaproszeniami i materiałami 
sesyjnymi przesłano  radnym pocztą w dniu 26 maja 2011 r. Natomiast sprawozdanie  
z wykonania budżetu za rok 2010  Przewodniczący Rady przekazał radnym w dniu 6 kwietnia 
2011 r. na VI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
 
Punkt l - Otwarcie obrad sesji. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Żerkowa Pan Grzegorz  Andraszak o godz. 1300 otworzył  
VII sesję Rady Miejskiej. Powitał Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, radnych Powiatu 
Jarocińskiego,  Rady Miejskiej Żerkowa, sołtysów  oraz przedstawicielkę ”Gazety Jarocińskiej” 
i pracowników Urzędu. 
 
Punkt 2 – Stwierdzenie prawomocności obrad. 
Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził prawomocność obrad sesji Rady 
Miejskiej Żerkowa. 
W sesji udział wzięło 15 radnych  na ogólny stan 15 radnych, co stanowi quorum do 
podejmowania uchwał.  
 
Punkt 3 - Przedstawienie porządku obrad sesji. 
Przewodniczący przedłożył propozycję porządku obrad V sesji Rady Miejskiej Żerkowa  
w następującym brzmieniu: 
1. Otwarcie obrad sesji. 
2. Stwierdzenie prawomocności. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z obrad VI Sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
5. Interpelacje i zapytania radnych.   
6. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na  VI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
7. Podjęcie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa: 

1) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  
z wykonania budżetu gminy za 2010 r., 
a) rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu 

gminy wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu terytorialnego, 
b) przedstawienie opinii RIO w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Miasta i Gminy za rok 2010 wraz z informacją o stanie mienia., 
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c) dyskusja nad sprawozdaniami, 
d) głosowanie uchwały; 

2) w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Żerków 
a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej, 
b) opinia RIO w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej, 
c) opinia komisji stałych o wykonaniu budżetu za 2010 rok, 
d) dyskusja, 
e) głosowanie uchwały; 

3) w sprawie współpracy Gminy Żerków z Gminą Aa en Hunze w Holandii; 
4) w sprawie wyłapywania bezdomnych zwierząt na terenie gminy Żerków; 
5) zatwierdzenia realizacji projektu systemowego, współfinansowanego z Europejskiego 

Funduszu Społecznego w ramach działania 9.1, poddziałanie 9.1.2. POKL  pt. „Jak 
dorosnę będę…”; 

6) powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników sądów 
powszechnych, 

7) wprowadzenie zmian do budżetu na 2011 rok. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
9. Wolne głosy, wnioski i komunikaty.   
10.  Zamknięcie obrad sesji.                                                                   
Radni Rady Miejskiej Żerkowa przyjęli jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się” powyższy porządek obrad. 
/Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do protokółu/. 
 
Punkt 4 - Przyjęcie protokołu z obrad  VI sesji Rady Miejskiej Żerkowa. 
Uwag nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem protokółu z poprzedniej sesji 
(bez odczytywania) 
W wyniku głosowania protokół z VI sesji  Rady został przyjęty jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” . 
 
Punkt 5 - Interpelacje i zapytania radnych. 
      Radni nie zgłosili. 
 
Punkt 6 - Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na VI sesji Rady Miejskiej       

Żerkowa. 
Powyższe sprawozdanie przedstawił przewodniczący rady Pan Grzegorz Andraszak na podstawie 
materiałów opracowanych dla radnych. Sprawozdanie Rada przyjęła bez uwag, stanowi załącznik 
nr 4 do protokółu. 
 
Punkt 7 - Podjęcie uchwał Rady Miejskiej Żerkowa:  

1) w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem  
z wykonania budżetu gminy za 2010 r., 
a) rozpatrzenie sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu gminy wraz z informacją o stanie mienia jednostki samorządu 
terytorialnego, 

Skarbnik gminy Pani Bronisława Rogacka przedstawiła sprawozdanie z wykonania budżetu  za 
rok 2010  według planu dochodów i wydatków oraz pozyskanych dodatkowych środków  
w poszczególnych działach klasyfikacji budżetowej. 
Budżet Miasta i Gminy Żerków na rok 2010 przyjęty uchwałą Nr XXIII/192/10  Rady Miejskiej 
Żerkowa w dniu 29 stycznia 2010 r. w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2010 określał: 

• plan dochodów  w  kwocie  - 32.246.144,25 zł 
w tym:   
- plan dochodów bieżących  - 32.139.748,00 zł 
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- dochody majątkowe   -        36.000,00 zł 
• plan wydatków   - 41.010.983,69 zł 

w tym:   
- plan wydatków bieżących  - 26.180.983,69 zł 
- wydatki majątkowe   - 14.830.000,00 zł 

 
Po uwzględnieniu zmian w ciągu roku, które wprowadzono uchwałami oraz zarządzeniami 
Burmistrza, plan budżetu wynosił po stronie: 

• dochodów  w  kwocie   - 30.848.668,25 zł 
w tym:   
- plan dochodów bieżących  - 30.020.608,25 zł 
- dochody majątkowe   -       828.060,00 zł 

• wydatków    - 38.987.650,05 zł 
w tym:   
- plan wydatków bieżących  - 29.584.177,37 zł 
- wydatki majątkowe   -   9.403.472,68 zł 

 
Wykonanie planu dochodów na koniec roku wyniosło  30.300.715,50 zł, co stanowi  
98,22 % wielkości planowanej, a wykonanie  planu wydatków wyniosło 32.470.807,64 zł,   
co stanowi 83,28 %. 
W budżecie oprócz własnych dochodów mamy jeszcze dotacje na zadania zlecone, zadania 
własne, subwencje, środki na zadania określone w drodze porozumień m.in.: z Powiatem 
Jarocińskim. 
Planowany deficyt budżetu na koniec roku to kwota 8.138.981,80 zł, który został częściowo 
sfinansowany wolnymi środkami z roku ubiegłego w kwocie 1.242.000,- zł i nadwyżką z lat 
ubiegłych w kwocie 226.811,95 zł oraz pożyczką i kredytami 
Skarbnik Gminy podkreśliła, że analizując całość dochodów budżetu stwierdzić należy,  
że wykonanie w stosunku do planu jest prawidłowe i dobre.  
Na realizację zadań zleconych w Gminie otrzymano z budżetu państwa kwotę 5.589.895,70 zł. 
Podpisano także umowy na współfinansowanie zadań z udziałem środków pomocowych, ale 
ich realizacja jest słaba. Zaplanowane projekty „Budowa kręgielni w Żerkowie” i „Budowa 
boiska sportowego” zostały wykonane w roku 2010, ale refundacja środków nastąpi  
w bieżącym roku budżetowym.  
Podkreśliła, że niskie wykonanie z tytułu dotacji celowej można zauważyć w planie „Wybory 
samorządowe”, które spowodowane jest tym, iż wojewoda ustalił plan na pierwszą i drugą turę 
wyborów, a odbyła się tylko pierwsza tura. 
Skarbnik Gminy przedstawiła dochody w poszczególnych działach i rozdziałach klasyfikacji 
budżetowej. 
Dotacje celowe otrzymane w drodze porozumień wykonano w 100 % na kwotę 175.000,00 zł 
Mimo dobrego wykonania dochodów, to w poszczególnych podziałkach klasyfikacji 
budżetowej występują zaległości, ogółem jest to kwota 484.345,58 zł. Zaległości występują  
w poborze opłat za wodę, ścieki i odpady komunalne oraz za podatki i opłaty.  
Skarbnik Gminy podkreśliła, że na wszystkie zaległości podatkowe wystawiono upomnienia  
i tytuły wykonawcze, nie dokonano w roku budżetowym wpisów na hipotekę przymusową. 
Wyjaśniła także, że  Burmistrz w ciągu roku budżetowego dokonał zwolnień i ulg w  podatku  
na kwotę 621.350,00 zł oraz umorzył należności podatkowe łącznie z odsetkami w kwocie 
797,00 zł, o które zwrócili się podatnicy. Rada Miejska w skutek obniżenia górnych stawek 
zaniżyła dochody własne na kwotę 621.350,00 zł  tj. 

• podatek od nieruchomości  - 493.334,00 zł 
• podatek od środków transportowych – 128.016,00 zł 
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Skarbnik Gminy przedstawiła szczegółowo wydatki budżetowe po wprowadzonych zmianach  
w ciągu roku, które zrealizowano w kwocie 32.470.807,64 zł, w tym wydatki bieżące  
w wysokości 27.389.693,02 zł 
     Plan   Wykonanie        % 
• Dział 010 Rolnictwo i łowiectwo           3 491 042,00 2 822 263,56     80,84  
• Dział 600 Transport i łączność   3 028 564,00  1 947 907,50  64,32 
• Dział 630 Turystyka   3 317 330,41  2 437 715,51  73,48 
• Dział 700 Gospodarka mieszkaniowa    986 382,44     968 322,27              98,17 
• Dział 750 Administracja publiczna 3 205 086,00  2 725 476,61  85,04 
• Dział 751 Urzędy naczelnych organów  

władzy państwowej, kontroli i ochrony 
prawa oraz sądownictwa      66 600,00       51 333,79              77,08 

• Dział 754 Bezpieczeństwo publiczne  
i ochrona przeciwpożarowa      472 213,00        423 531,05 89,69 

• Dział 757 Obsługa długu publicznego       43 500,00          27 267,05 62,68 
• Dział 801 Oświata  i wychowanie           10 630 695,63     9 905 521,89 93,18 
• Dział 851 Ochrona zdrowia     132 016,00     128 092,47  97,03 
• Dział 852 Pomoc społeczna  6 187 079,00  6 093 195,87  98,48 
• Dział 853 Pozostałe zadania w  zakresie 

polityki społecznej    1 470 845,57  1 339 141,11  91,05 
• Dział 854 Edukacyjna opieka  

wychowawcza       575 223,00     523 720,25  91,05 
• Dział 900 Gospodarka komunalna 

i ochrona środowiska   1 985 093,00  1 731 509,93  87,23 
• Dział 921 Kultura i ochrona  

dziedzictwa narodowego   1 653 280,00     762 543,61  46,12 
• Dział 926 Kultura fizyczna i sport  1 742 700,00     583 265,17  33,47  
 
Wydatki związane z realizacją Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i narkomanii wykonano w kwocie 128.092,47 zł., co stanowi to 99,84 % kwoty 
zaplanowanej, natomiast dochody z tytułu wpływów z opłat za zezwolenia ze sprzedaży 
napojów alkoholowych wykonano w kwocie 145.253,22 zł , czyli kwota 17.160,75 zł nie 
została wykonana w roku 2010, ale została uwzględniona w budżecie roku 2011. Ponadto z 
budżetu gminy roku 2010 wypłacono odszkodowanie za odebrane obiekty, na rzecz 
Stowarzyszenia „Praca–Integracja-Samorządność w kwocie 673.988,79 zł w związku  
z zakończeniem sprawy sądowej i rozwiązaniem z tego tytułu umowy użyczenia na 
nieruchomości położonej w Żerkowie przy ul Parkowej. 

Gmina zgodnie z podpisanymi porozumieniami, z budżetu przekazała dotacje w wysokości 
2.576.432,17 zł m.in. dla dwóch niepublicznych szkół tj. Stowarzyszeń Edukacyjnych w Lubini 
Małej na kwotę 267.246,79 zł i Ludwinowie 294.610,79 zł oraz  na działalność sportową, 
Zakładu Aktywności Zawodowej „Promyk” w Żerkowie (973.782,- zł) i Ośrodka Kultury  
i Rekreacji „Mickiewiczowskiego Centrum Turystycznego w Żerkowie (340.480,- zł)  

Wydatki bieżące budżetu zaplanowano na kwotę 29.584.177,37 zł, a realizowano   
w kwocie  27.389.693,02 zł, co stanowi  92,58 % ogółu planu. 
Skarbnik Gminy przedstawiła szczegółowe wydatki rzeczowe w poszczególnych działach 
klasyfikacji budżetowej. 
Zadłużenie Gminy Żerków na koniec roku 2010 wynosiło 2.827.988,61. W trakcie roku 2010 
zaciągnięto kredyt i pożyczkę w kwocie 2.508.738,61 zł z czego gmina spłaciła kwotę 
922.750,00 zł. Nadmieniła, że gmina nie udzielała żadnych poręczeń i gwarancji. 
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Skarbnik Gminy podkreśliła, że w żadnej podziałce klasyfikacji budżetowej nie przekroczono 
planu wydatków. 
Na realizację wydatków majątkowych w budżecie Gminy Żerków zaplanowano kwotę 
9.403.472,68 zł, wydatkowano 5.081.114,62, co stanowiło 54,03 % planowanych wydatków na 
inwestycje.  
Dokonując analizy wykonania zaplanowanych inwestycji należy stwierdzić, że jest niskie. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że powodem tak niskiego wykonania zadań to długa procedura 
przetargowa, oczekiwanie na przyznanie środków pomocowych, a w zakresie drogownictwa, 
złe warunki atmosferyczne (wczesna zima). Część inwestycji tj.: „Modernizacja stacji 
uzdatniania wody”, „Rozbudowa oczyszczalni ścieków”, „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej” 
są kontynuowane i zostały uwzględnione w wykazie przedsięwzięć  WPF na rok budżetowy 
2011.  
 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że poza sprawozdaniem z wykonania budżetu po stronie dochodów 
i wydatków, gmina przygotowała informację o stanie mienia komunalnego, która w  ubiegłych 
latach była składana wraz z projektem budżetu. Teraz nastąpiła zmiana i jest składana przy 
wykonaniu budżetu i dotyczy całego roku. Informacja ta wraz ze sprawozdaniem z wykonania 
budżetu zostały przesłane do Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. 
Ponadto wyjaśniła, że zgodnie z ustawą o finansach publicznych został nałożony obowiązek 
przedstawienia Radzie bilansu z wykonania budżetu. Dokonując analizy  bilansu z wykonania 
budżetu Gminy Żerków widzimy, że na koniec roku na koncie mamy 777 461,34 zł, natomiast  
w roku ubiegłym była to kwota 2 031 656,43 zł. Należności, które powinny wpłynąć do budżetu 
na koniec 2010 roku to kwota 876 490,00 zł.  
Po stronie pasywów na koniec roku jest kredyt krótkoterminowy w kwocie  
1 242 000,00 zł oraz kredyt długoterminowy w wysokości 1 627 988,61 zł. Poza tym w kwocie 
wykazanej na rachunku mieścił się także zwrot niewykorzystanych dotacji, między innymi na 
opiekę społeczną w kwocie 80 474,17 zł,  którą należy zwrócić i rozliczyć się do 15 stycznia 
roku następnego. Bilans to deficyt budżetowy, ponieważ wykonanie dochodów było  
w wysokości 30 300 715,50 zł a wydatki w wysokości 32 470 807,64 zł, zatem deficyt na koniec 
roku to kwota 2 170 092,14 zł. Deficyt ten umniejszyła nadwyżka z roku ubiegłego  
w kwocie  226 811,95 zł, zatem deficyt budżetowy na koniec roku wynosił 1 943 280,19 zł netto. 
Poza tym  w kwocie 777 461,34 zł mieszczą się środki, jak subwencja oświatowa, gdyż wpłynęła 
w grudniu a wydatkowana była w styczniu br.  
/Sprawozdania stanowią załącznik nr 5, 6 i 7 do protokółu/.  
 

 
b) przedstawienie opinii RIO w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Miasta i Gminy za rok 2010 wraz z informacją o stanie mienia., 
 
Pani Barbara Urbańska wiceprzewodnicząca  Rady  przedstawiła Uchwałę Nr SO- 
0954/51/16/2011 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Poznaniu z dnia 29 kwietnia 2011 w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym przez 
Burmistrza Miasta i Gminy Żerków sprawozdaniu z wykonania budżetu Miasta i Gminy za rok 
2010 wraz z informacją o stanie mienia i objaśnieniami stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego 
protokołu. 
 

c) dyskusja nad sprawozdaniami, 
Skarbnik Gminy zabierając głos ustosunkowała się do opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 
o przedłożonym przez Burmistrza sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2010. Podkreśliła, 
że opinia jest pozytywna z zastrzeżeniem w punkcie IV oraz pozytywna w pozostałym zakresie  
z uwagami.  Zwrócono pewne uwagi, tj. przy przepisywaniu tabel pominięto wyodrębnienie 
dotacji celowej w kwocie plan 16.206 ,00 zł.: wykonanie 16.069,02 zł. Kolejna uwaga 



 6

dotyczyła środków z Unii Europejskiej na kwotę 40 tysięcy, która została włączona do 
zestawienia, a nie należało je uwzględniać. Dalsze rozbieżności to: pominięcie środków 
przeznaczonych na wybory, których nie uwzględniono podczas przepisywania sprawozdania.  
Mimo wystąpienia błędów pisarskich i rachunkowych opinia jest pozytywna z zastrzeżeniem do 
informacji o stanie mienia komunalnego. Informacja o mieniu komunalnym zgodnie z wcześniej 
obowiązującymi przepisami składana była przy projekcie budżetu do 15 listopada i dotyczyła 
miesięcy od października roku poprzedniego do końca września  roku  w którym opracowywano 
projekt budżetu na kolejny rok. Dlatego zaistniała luka 3 miesięczna z roku 2009. Obecnie 
ustawa o finansach publicznych nakłada obowiązek przedkładania informacji o stanie mienia 
jednostki samorządu terytorialnego łącznie z sprawozdaniem z wykonania budżetu. W jednym 
przypadku oprócz dochodów z majątku gminy wykazaliśmy jeszcze dochody z innych usług 
(wody, ścieków, wysypiska), które są dochodami z mienia a okazały się zbędne.  Chodziło  
o dochody ze sprzedaży mienia komunalnego, ile sprzedano mieszkań, za jaką kwotę oraz  co 
przyjęto na stan mienia oraz jakie obiekty zostały zakończone w  roku budżetowym. 
Na koniec 2009 roku były przyjmowane środki trwałe na posiadanie, czyli to, co zostało 
wybudowane i zakończone w ostatnim kwartale a nie uwidoczniono w informacji  
o stanie mienia za 2010 r. czyli od dnia złożenia poprzedniej informacji  tj.: 

− droga w miejscowości Laski – 122 774,99 zł 
− droga w miejscowości Gęczew – 359 282,99  zł 
− ul. Iwaszkiewicza - 73 742,33 zł 
− ul. Reymonta – 89 486,63 zł 
− oświetlenie uliczne Stęgosz – 30 827,89 zł 
− pompa pływająca – 4 429,80 zł  
− zakup samochodu Scania 103 700,00 zł 
− zakup kompaktora – 38 200,00 zł 
− pług odśnieżny – 31 110,00 zł 
− kontener – 4 620,00 zł  
− budynek turystyczno- dydaktyczny (przedszkole) z opłotowaniem – 

1 238 342,12 zł. 
Wszystkie w/w środki trwałe zostały przyjęte na stan mienia komunalnego, a te które dotyczyły 
oświaty przekazano oświacie. 
 
Przewodniczący podziękował skarbnikowi gminy Pani Bronisławie Rogackiej za 
przedstawienie wyjaśnień do opinii RIO – otwieram dyskusję nad sprawozdaniem.  
Wiceprzewodnicząca Barbara Urbańska – ze sprawozdania z wykonania budżetu oraz opinii 
RIO w Poznaniu wynika, że budżet roku 2010 został wykonany dobrze i życzyłoby się aby było 
tak dalej. Zauważa się małe wykonanie planu w inwestycjach, ale przypominając sobie pogodę 
ubiegłego roku, która płatała różne figle, miała duży wpływ na realizację zadań inwestycyjnych.  
Zastrzeżenie uwzględnione w opinii oraz uwagi zostały wyjaśnione przez Skarbnika Gminy 
oraz Burmistrza i można przyjąć, że nie są rażącymi błędami do całości wykonania budżetu. 
Burmistrz – o sytuacji w realizacji  zadań inwestycyjnych informacje składałem na bieżąco. 
Gdybyśmy chcieli na siłę wykonać niektóre zadania inwestycyjne to było by to anormalne. 
Odpuściliśmy budowę ulicy Akacjowej w Chrzanie, ale ze względu na plan realizacji sieci 
kanalizacji sanitarnej. Realizacja drogi w Gąsiorowie została  rozpoczęta w ubiegłym roku,  
a dokończono ją w tym roku. Rozpoczęcie budowy tej drogi opóźniło się także w związku  
z uzyskaniem niezbędnych pozwoleń. Prace przy przebudowie ulicy  Słowackiego  
w Żerkowie w ubiegłym roku były zerowe. Głównym powodem były warunki atmosferyczne, 
które nie pozwalały na terminową realizację zaplanowanej inwestycji. Przebudowę ulicy 
zakończono w tym roku, jest wykonana dobrze przez firmę, która  po raz pierwszy realizowała 
na terenie naszej gminy inwestycję drogową. To samo dotyczy prac przy budowie 
Środowiskowej Hali Sportowej w Chrzanie, których nie można było realizować z uwagi na 
trwającą zimę. Inwestycja ruszyła dopiero pod koniec marca br. Drogi popowodziowe są 
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realizowane na zgłoszenie ale także muszą mieć niezbędne pozwolenia i to w znacznym stopniu 
przedłuża wykonanie inwestycji. Wniosek można wysunąć na przyszłość, aby inwestycje, które 
są realizowane w otwartej przestrzeni, planować ich realizację do końca jesieni. Burmistrz 
podkreślił, że to są fakty, które wpłynęły na realizację zaplanowanych zadań inwestycyjnych.  
Radny Wojciech Raś – dla nas tj. Komisji Rewizyjnej, która w większości składa się  
z nowych radnych, a przypadło jej rozpatrzyć to co dotyczyło minionej kadencji i roku jest 
trudne. Dlatego, że są to dla nas sprawy nowe i trudno wysunąć więcej uwag do dyskusji. 
Myślę, że kolejny rok będzie bardziej aktywny. Mam nadzieję, że w tej kadencji będzie więcej 
inwestycji na wsi. Cieszę się z realizacji hali sportowej oraz I etapu kanalizacji sanitarnej  
w Chrzanie. Mam nadzieję, że pozostali, nowi członkowie Komisji Rewizyjnej  
z moją opinią się zgodzą.  
Radna Barbara Królak – 54 % wykonania planu inwestycji w ubiegłym roku, to w tym roku 
będzie o wiele większe, miejmy nadzieję, że będzie 80%. 

 
d) głosowanie uchwały; 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2010 r. 
Uchwałę Nr VII/44/11 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 czerwca 2011 r. w sprawie 
zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy 
za 2010 r., przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, „0” głów „wstrzymujący 
się” . 
Uchwała Nr VII/44/11  stanowi  załącznik nr 9 do protokółu /. 
 
 

2) w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Żerków 
a)  przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej, 

Przewodniczący Pan Bogdan Bożejewicz  przedstawił wniosek  Komisji Rewizyjnej z dnia  
18 maja 2011 r. w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków  
z tytułu wykonania budżetu za 2010 r.  
Komisja pozytywnie oceniła wykonanie budżetu występując z wnioskiem o udzielenie 
absolutorium Burmistrzowi Miasta i Gminy Żerków za 2010 rok. 
/Wniosek wraz z uchwałą i opinią Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik nr 10 do protokółu./. 
 

b) opinia RIO w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej, 
Przewodnicząca Rady odczytała Uchwałę Nr 0955/35/16/2011 Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 27 maja 2011 r., wyrażenie opinii   
o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Żerkowa w sprawie udzielenia  absolutorium 
Burmistrzowi Miasta i Gminy  Żerków z tytułu wykonania budżetu za rok  2010.  
Skład Orzekający RIO w Poznaniu wyraził opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej został 
uzasadniony. 
/Opinia Składu Orzekającego RIO stanowi załącznik nr 11 do protokółu./. 
 

c)  opinia komisji stałych o wykonaniu budżetu za 2010 rok, 
Przewodniczący Rady odczytał Opinię komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa z dnia  
10 czerwca 2011 r. o wykonaniu budżetu za 2010 rok.  
Komisje stałe wyraziły pozytywną opinię o wykonaniu budżetu za 2010 rok. 
/Opinia komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa stanowi załącznik nr 12 do protokółu./. 
 

d) dyskusja, 
Przewodniczący Rady – otwieram dyskusję. 
Skarbnik Gminy Pani Bronisława Rogacka zabrała głos odnośnie uwagi wyrażonej przez Skład 
Orzekający RIO dotyczący deficytu budżetu, który przez KR został przedstawiony  
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w wysokości 1.943.280,19zł a zgodnie ze sprawozdaniami winien wynosić 2.170.092,14 zł. 
Wyjaśniła, że w budżecie może być nadwyżka brutto lub netto. W tym przypadku KR wykazała 
nadwyżkę netto w wysokości 1.943.280,19 zł zamiast brutto w kwocie 2.170.092,14 zł, która 
jest umniejszona o nadwyżkę z lat ubiegłych. Obie kwoty są ujmowane w bilansie z  wykonania 
budżetu a nadzór zwraca uwagę na konkretne wyrażenia. Być może jedno słowo nie 
wypowiedziane i taka uwaga została wpisana. Uważam, że prawidłowo została przygotowana 
opinia, ale to komisja pisze i opiniuje i nie wszyscy jesteśmy fachowcami, wystarczy nie tak się 
wyrazić, a organ nadzoru na to zwraca uwagę. 
Radna Barbara Królak – informację o stanie mienia jednostki  rozpatrywaliśmy. 
Skarbnik Gminy – tak, ale zarzut był, że w informacji nie został uwzględniony okres od 
złożenia poprzedniej informacji. Wszystkie wątpliwości dotyczące sprawozdań wyjaśniałam 
szczegółowo na posiedzeniach komisji Rady oraz w dzisiejszym dniu. 
 

e) głosowanie uchwały; 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie absolutorium dla 
Burmistrza Miasta i Gminy Żerków. 
Wobec braku dalszych uwag Przewodniczący poddał pod głosowanie jawne, projekt uchwały  
w sprawie absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, w obecności 15 radnych na 
sali  w trakcie głosowania,   
Uchwałę Nr VII/45/11 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 czerwca 2011 r. w sprawie  
absolutorium dla Burmistrza Miasta i Gminy Żerków, przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
0 głosów  „przeciw”, „0” głosów „wstrzymujący się”. 
Przewodniczący złożył w imieniu Rady gratulacje Burmistrzowi z racji udzielenia absolutorium  
z tytułu wykonania budżetu za rok 2010. 
Gratulacje złożyła także Wiceprzewodnicząca Rady. 
Burmistrz podziękował, za złożone gratulacje. Podkreślił, że nie jest to tylko jego zasługa, ale 
także zasługa wszystkich radnych, którzy służyli swoimi wnioskami i spostrzeżeniami  
w realizacji zadań. Myślę, że zdobyliśmy pewne doświadczenie i już określone formy 
współpracy. Chciałbym je realizować z jak najlepszym efektem dla dobra całej społeczności 
lokalnej. Jeszcze raz bardzo dziękuję.  
Uchwała Nr VII/45/11  stanowi  załącznik nr 13 do protokółu /. 
 
Przewodniczący zarządził 10 minutową przerwę w obrada sesji. 
 

3) w sprawie współpracy Gminy Żerków z Gminą Aa en Hunze w Holandii; 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Radna Barbara Królak – była młodzież holenderska na terenie gminy od 1- 4  czerwca 2011 r., 
jak to się odbyło? 
Burmistrz – dzieci holenderskie wraz z opiekunami  przyjechały w dniu 1 czerwca br., przyjęcie 
gości odbyło się w Hotelu MCT w Żerkowie. Holendrzy pierwszy raz korzystali z tego obiektu. 
Zawsze przebywali w Schronisku Młodzieżowym przy Szkole Podstawowej w Żerkowie. 
Burmistrz przedstawił program pobytu gości holenderskich, który obejmował: 

1. Zakwaterowanie w MCT 
2. Pobyt w Szkole Podstawowej w Żerkowie – rozgrywki szkolne łącznie z meczem 

międzynarodowym, 
3. Wyjazd do Wrześni i Poznania (Malta) 
4. Wyjazd do   Aqua Park w Jarocinie 

Burmistrz wyjaśnił, że w pierwszym dniu w powitaniu gości na terenie gminy uczestniczył 
Przewodniczący Rady, Wiceprzewodnicząca Rady, członkowie Komisji Planowania  
i Finansów oraz Oświaty, Kultury i Współpracy z Zagranicą. Źródła finansowania  fundacji 
skurczyły się, a holenderska gmina nie dofinansowała do wyjazdów. Dlatego zaproponowano 
inne zasady dotychczasowej wymiany, dla dzieci od 13 lat, aby nie stracić dorobku minionych 



 9

lat. W tym celu należy opracować program spójny dla obu gmin. Mamy wszystkie dane oprócz 
holenderskich. Kończy się współpraca w dotychczasowej formie, ale może zacząć się w innej. 
Przeszło 1000 osób skorzystało z wyjazdu do Holandii – powiedział Burmistrz 
W ostatnim dniu dzieci holenderskie zorganizowały występ dla swoich opiekunów i gości 
uczestniczących w kolacji pożegnalnej. 
Przewodniczący – cały pobyt gości holenderskich u nas finansuje gmina Żerków, a u nich – 
oprócz kosztów podróży – Holendrzy. 
Wiceprzewodnicząca Barbara Urbańska – wyjazd dzieci polskich do Holandii odbędzie się  
w terminie od 4 – 8 lipca br., który uległ zmianie. Wszyscy płacą kwotę 170,00 zł w tym jest 
ubezpieczenie, prowiant na drogę i napoje. Dzieci jadą w nagrodę za dobre wyniki w nauce. 
Radna Maria Sołtysiak – rodzice pytają, kto ustala, które z dzieci mogą jechać. Dzieci brały 
udział w teście i wygrał chłopiec, a pojechała dziewczynka? 
Wiceprzewodnicząca – w miejscu gdzie są zapewnione noclegi należało wcześniej podać ilość 
dziewczynek i chłopców. Wytypowanie dzieci należy do dyrektorów poszczególnych szkół, 
którzy brali pod uwagę wyniki w sporcie, nauce oraz dzieci z rodzin ubogich.  
Przewodniczący – jakie koszty ponoszą dorośli? 
Wiceprzewodnicząca – takie same jak dzieci, płacą wszyscy łącznie z nauczycielami chyba, że 
radni podejmą inną decyzję. 
Radna Maria Sołtysiak – ile opiekunów powinno być na 10 dzieci i czy jedzie tłumacz? 
Wiceprzewodnicząca – jeden opiekun na 10 dzieci, jedzie także tłumacz, właściwie 
małżeństwo, które zna język niderlandzki…Nasze dzieci doskonale  sobie radzą z rówieśnikami 
holenderskimi, ćwicząc j. angielski nawiązują kontakty na dłużej. 
Burmistrz – w ramach współpracy gmina Żerków otrzymała od Holendrów 2 samochody 
strażackie oraz w roku 2009 kolejne dwa samochody, za które gmina zapłaciła  oraz w ubiegłym 
roku 3 piaskarki. 
Burmistrz – współpraca z Holendrami nie była tajna ona trwa i wszyscy radni poprzedniej 
kadencji i obecnej wiedzą o niej, nie mamy nic do ukrycia. 
Radna Barbara Królak – jakie zasługi trzeba mieć aby dostać się na listę osób wyjeżdżających 
do Holandii? 
Burmistrz – proporcjonalnie do ilości dzieci w poszczególnych szkołach, geniusze są 
nagradzani na bieżąco. Dlatego stworzono szansę dla dzieci, które podciągają swoje wyniki  
w nauce. Zadaniem dyrektorów szkół publicznych i niepublicznych jest wytypowanie dzieci.     
Radny Wojciech Raś – jaka jest lista osób wyjeżdżających do Holandii, ponieważ część radnych 
nie wie kto wyjeżdża i kto z dorosłych jedzie. 
Burmistrz – na liście jest 36 dzieci + 5 opiekunów, 4-5 miejsc jest wolnych oraz 2 kierowców  
i 2 tłumaczy. Przedstawił także liczbę dzieci z poszczególnych szkół. Zaznaczył, że życzeniem 
Holendrów było aby wyjeździe uczestniczyła Irena Jajczyk , Barbara Urbańska, Burmistrz   
i Przewodniczący Rady i ktoś z Rady, wskazano jako 5 osobę Pana Benedykta Bociana jako 
przewodniczącego Komisji Oświaty i Współpracy z Zagranicą .  
Przewodniczący – wiem, że dziecku ze Stęgoszy – termin kolidował z wyjazdem na wczasy,  
a wyjazd do Holandii uległ zmianie i dziecko to zostało pozbawione szansy. Dlatego proponuję 
moje miejsce przeznaczyć na wyjazd dla tego dziecka. 
Wiceprzewodnicząca – 17 lat trwa współpraca i wyjazdy. Poprzedni Burmistrz  jako dyrektora 
szkoły  zrobił mnie odpowiedzialną za wyjazdy i to tak trwa do dziś. 
  
Wobec braku dalszych uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały  
w obecności 15 radnych na sali  w trakcie głosowania,   
Uchwałę Nr VII/46/11 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 czerwca 2011 r. w sprawie współpracy 
Gminy Żerków z Gminą Aa en Hunze w Holandii, przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
0 „przeciw”, 0 głos „wstrzymujący się” . 
Uchwała Nr VII46/11  stanowi  załącznik nr 14 do protokółu /. 
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4) w sprawie wyłapywania bezdomnych zwierząt na terenie gminy Żerków; 
Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały w obecności  
15 radnych na sali  w trakcie głosowania,   
Uchwałę Nr VII/47/11 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 czerwca 2011 r. w sprawie 
wyłapywania bezdomnych zwierząt na terenie gminy Żerków, przyjęto jednogłośnie: 15 głosów 
„za”, 0 „przeciw”, 0 głos „wstrzymujący się” . 
Uchwała Nr VII47/11  stanowi  załącznik nr 15 do protokółu /. 
 

5) zatwierdzenia realizacji projektu systemowego, współfinansowanego  
z Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach działania 9.1, poddziałanie 9.1.2. 
POKL  pt. „Jak dorosnę będę…”; 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały w obecności  
15 radnych na sali  w trakcie głosowania,   
Uchwałę Nr VII/48/11 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 czerwca 2011 r. w zatwierdzenia 
realizacji projektu systemowego, współfinansowanego z Europejskiego Funduszu Społecznego 
w ramach działania 9.1, poddziałanie 9.1.2. POKL  pt. „Jak dorosnę będę…”, przyjęto 
jednogłośnie: 15 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 gł „wstrzymujący się” . 
Uchwała Nr VII48/11  stanowi  załącznik nr 16 do protokółu /. 
 

6) powołania zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników sądów 
powszechnych, 

Przewodniczący przedstawił projekt uchwały wraz z uzasadnieniem prosząc o zgłoszenie 
kandydatur do składu zespołu. Radni zgłosili następujące kandydatury: 

1. Wincenty Bogaczyk  - wyraził zgodę, 
2. Barbara Urbańska  - wyraziła zgodę, 
3. Wojciech Raś  - wyraziła zgodę. 

 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały w obecności  
15 radnych na sali  w trakcie głosowania,   
Uchwałę Nr VII/49/11 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 czerwca 2011 r. w sprawie 
wyłapywania bezdomnych zwierząt na terenie gminy Żerków, przyjęto jednogłośnie: 15 głosów 
„za”, 0 „przeciw”, 0 głos „wstrzymujący się” . 
Uchwała Nr VII49/11  stanowi  załącznik nr 17 do protokółu /. 
 

7) wprowadzenie zmian do budżetu na 2011 rok. 
Przewodniczący poprosił Skarbnika Gminy Panią Bronisławę Rogacką o przedstawienie  
projektu uchwały wraz z uzasadnieniem. Nadmienił, że projekt uchwały został szczegółowo 
omówiony na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej Żerkowa. 
Skarbnik Gminy wyjaśniła, że ogółem zwiększa się budżet po stronie: 

• dochodów do kwoty   33.265.655,93  zł 
 z tego: 

- dochody bieżące w kwocie     31.291.776,16 zł 
 - dochody majątkowe w kwocie      1.973.879,77 zł 

 
• wydatków do kwoty   40.029.656,16  zł 

 z tego: 
 - wydatki bieżące w kwocie      29.703.256,46  zł 
 - wydatki majątkowe w kwocie    10.326.400,-     zł 
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Skarbnik Gminy przedstawiając projekt uchwały wyjaśniła, że zwiększa się dochody  
i wydatki w działach klasyfikacji budżetowej o kwotę 779.152,70 zł , które wprowadzono w 
związku z tym, że: 

� Regionalny Ośrodek Polityki Społecznej w Poznaniu zwiększył środki o kwotę 
160.000,- na działalność ZAZ w Żerkowie w związku z zakupem samochodu, 

� Województwo Wielkopolskie udzieliło pomocy finansowej w formie dotacji celowej  
w kwocie 96.632,- zł dla ZAZ w Żerkowie .ZAZ przyjął do realizacji projekt na kwotę 
33.659,04zł, 

� Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska w Poznaniu dokonał refundacji w kwocie 
6.445,66 zł za poniesione nakłady  szczepienia kasztanowców, 

�  Fundacja Banku Zachodniego WBK S.A. w Warszawie przekazała zgodnie z umową 
grant wartości 3.000,- na działalność charytatywną „Bank Dziecięcych Uśmiechów”. 

Dokonano również przesunięć  własnych środków z działu 853 rozdział 85395 na wydatki  
w dziale: 
600 Transport i łączność – na wydatki związane z kopaniem rowów przy drogach gminnych 

20.000,- zł 
750 Administracja publiczna   - 2000,- zł na usługi związane z aktualizacją programów oraz 
50,- zł na odpis ZFŚS,  1000,- zł na delegacje dla Rady gminy, 12.321,- zł odpis na ZFŚS dla 
pracowników zatrudnionych w ramach robót publicznych 
754 Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa- zwiększa się plan o 6.500,- zł na 
zakup wyposażenia dla OSP, opłaty za udział w akcjach gaśniczych i opłaty abonamentowe 
akcji gaśniczej.  
801 - Oświata i wychowanie- przesunięcie z zakupów bieżących 6.600,- na zakup lodówki dla 
szkoły w Żerkowie. 
900 - Gospodarka komunalna i ochrona środowiska- 7.300,- zł na opłacenie czynszu za 
pomieszczenia lokalowe i 26.385,66 na wydatki związane z zakupem sprzętu, środków 
czystości, wody itp. dla pracowników robót publicznych. 
921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego- przesuwa się kwotę 473,- zł z usług 
zdrowotnych na wydatki rzeczowe  450,- zł i 23,- zł na odpis ZFŚS. 
926 – Kultura fizyczna- 20.000,- zł na zakup wyposażenia (kabiny dla trenerów 
 i sportowców) na boisku sportowym oraz barierki bezpieczeństwa. 
Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania przyjęcia projektu uchwały w obecności  
15 radnych na sali  w trakcie głosowania.  
Uchwałę Nr VII/50/11 Rady Miejskiej Żerkowa z dnia 14 czerwca 2011 r. w sprawie 
wprowadzenia zmian do budżetu na 2011 rok przyjęto jednogłośnie: 15 głosów „za”,  
0 „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się” . 
Uchwała Nr VII/50/11  stanowi  załącznik nr 18 do protokółu /. 
 

Punkt  8 – Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Pominięto powyższy punkt porządku obrad z uwagi na brak interpelacji i zapytań ze strony 
radnych.. 
 
 
Punkt  10 – Wolne głosy, wnioski, komunikaty. 
Burmistrz poinformował o zadaniach inwestycyjnych zakończonych i realizowanych tj.: 
• jutro 15 czerwca 2011 zostanie wydana prawomocna decyzja na oddanie Sali i Strażnicy 

OSP w Ludwinowie. Inwestycja ta wyniosła ok. 400 tys. zł, z dofinansowaniem 191 tys. zł. 
Dofinansowanie jest tylko do sali wiejskiej, remizę wykonano ze środków własnych gminy, 

• trwa realizacja kanalizacji w Chrzanie oraz czekamy na decyzję czy będą  dodatkowe 
środki z Urzędu Marszałkowskiego. Burmistrz podkreślił, że czynione są starania aby 
wykonać jak najwięcej prac przy  kanalizacji sanitarnej. 
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• rozpoczęto rozbudowę oczyszczalni ścieków w Żółkwie, życzeniem jest aby prace przy tej 
inwestycji były realizowane zgodnie z harmonogramem. 

• Przeprowadzono rozeznanie w sprawie  możliwości wprowadzenia w centrum miasta tj.  
w Rynku strefy parkingu płatnego. Burmistrz podał przykład parkingu płatnego 
funkcjonującego w  Pleszewie na 100 miejsc. Zaznaczył, że dokonano kalkulacji kosztów 
dla Żerkowa przy 56 miejscach i jednym dla osoby niepełnosprawnej.  

Radny Janusz Szóstek – dziękuje za informację. 
Radny Wincenty Bogaczyk – proponuję wydzierżawić, ogłosić przetarg. 
Radny Andrzej Stachowiak – nie zależy nam na tym aby łupić kierowców, ale żeby udrożnić 
ruch.     
Sekretarz Gminy – jeżeli podejmiemy decyzję o wydzierżawieniu, to Powiat musiałby ogłosić 
przetarg. Prywatne firmy mają zamknięte parkingi, natomiast tutaj mamy otwarty. Kalkulując 
cenę wzięto pod uwagę 1 zł za kartę parkingową przy 56 miejscach tj 130 tys. rocznie, przy  
założeniu, że obłożenie będzie wynosiło 100 %, a przy 50% obłożenia – 60 tys.zł, nie będziemy 
w stanie utrzymać pracowników i systemu komputerowego, przy niewiadomej na jakich 
warunkach zostanie w tej kwestii podpisane porozumienie z Powiatem. Dlatego należało by 
przewidzieć możliwość wprowadzenia karnetów dla mieszkańców Rynku. 
Radny Janusz Szóstek – jak wygląda sprawa innych miejsc? 
Burmistrz należy przeanalizować i poszukać  miejsc na parkingi, aby wokół centrum miasta 
było luźniej. 
Przewodniczący – warto przekonać właścicieli sklepów, aby parkowali poza Rynkiem,  
a miejsca parkingowe pozostawić dla klientów, ponieważ w tej chwili złotego środka nie 
znajdziemy.  
Burmistrz – chcąc wprowadzić płatny parking na Rynku musi być pełna konsekwencja  
w działaniu. 
Radny Benedykt Bocian – zapytał jaka jest lista dorosłych osób wyjeżdżających do Holandii ?  
Podpiszę się pod zasadniczym uargumentowaniem tej listy, jeżeli moja osoba jest niewłaściwa 
to miejsce odstąpię. 
Burmistrz  - lista składa się z 2 kierowców, 2 tłumaczy, 5 opiekunów dzieci, 37 dzieci oraz 
Pani Barbara Urbańska, Irena Jajczyk, Benedykt Bocian  i ja. Była sugestia aby jechało więcej 
dzieci. Czy Państwo maja uwagi do przedstawionej listy osób. 
Radny Wincenty Bogaczyk – Ci co zostali nowymi radnymi nie po to, aby po 6-miesiącach 
jechać do Holandii. 
Radny Andrzej Stachowiak – pełny szacunek do Pani Urbańskiej, ale nie może Pan obwiniać 
radnych, że chcą przewrócić świat do góry nogami. My chcemy dyskutować, aby się 
dowiedzieć, uświadomić w danym temacie, nie chcemy przewrócić Rady, chcemy poprawić 
sytuację w gminie. 
Radna Barbara Królak – nikogo nie miałam na myśli. 
Burmistrz – współpraca była realizowana utartym torem, jako nagroda, ale także obowiązek. 
Pan Wincenty poszedł na skróty, bo już był w Holandii i wszystko wie. Obowiązkiem jest aby 
dzieci miały  zagwarantowaną opiekę. Jest to ostatni wyjazd w dotychczasowej formie  
20 letniej współpracy. Współpraca oprócz wymiaru niematerialnego ma także wymiar 
materialny w postaci piaskarek czy samochodów strażackich. To są wartości, za które 
powinniśmy podziękować. Życzeniem Holendrów jest aby na tą ostatnią wizytę jechały osoby 
wymienione. 
Radny Janusz Szóstek – został popełniony błąd, że na powitaniu nie była zaproszona cała Rada. 
 
 
 
Punkt  11 – Zamknięcie obrad sesji. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący  Rady podziękował wszystkim za 
udział i zakończył o godz.1640,  VII sesję Rady Miejskiej Żerkowa. 
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